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دعای سينماگران در بدرقه جليل شعباني
شهدای هور بدرقه کننده ابدی شعبانی باشند

پيكر مرحوم جليل شعباني با حضور جمعي از همكارانش 
و با اين دعا که ش�هداي هور بدرقه کننده سفر ابدي اش 

باشند، به خاك سپرده شد. 
جليل ش��عباني كه پنج ش��نبه، ۱۲ مهرماه پس از يك دوره 
تحمل بيماري بر اثر عارضه مغزي از دنيا رفت، صبح يك شنبه 
پانزدهم مهرماه در قطعه هنرمندان به خاك سپرده شد.  پيش 
از خاكسپاري مراسم مختصري برگزار شد، به اين ترتيب كه 
ابتدا پس از تشييع پيكر، نماز ميت خوانده شد و بعد با دعوت 
دانش اقباشاوي )كارگردان( برخي از همكاران و خانواده اش 
س��خناني را بيان كردند.  در اين مراس��م، يونس صباحي از 
پيشكسوتان مديران توليد سينما ضمن اشاره به خاطراتي از 
فعاليت هاي صنفي اين تهيه كننده عنوان كرد: سلوك جليل 

شعباني سبب شده بود كه نزد اهالي سينما محترم باشد. 
سپس اقباش��اوي كه به تازگي فيلم »اس��فند« را با نگاهي به 
زندگي شهيد علي هاشمي به تهيه كنندگي زنده ياد شعباني 
ساخته، با اشاره به اينكه اين فيلم آخرين اثر سينمايي جليل 
شعباني بوده، گفت: جليل بسيار به توليد فيلم خوب علاقه مند و 
در واقع حامي كيفيت خوب بود. اين اواخر مي دانم كه جدل بود 
بين كارگردان ها تا با او كار كنند، چون از فيلم و خود كارگردان 
خيلي مراقبت مي كرد.  در بخشي ديگر حبيب ايل بيگي - معاون 
نظارت و ارزشيابي سازمان سينمايي- با تسليت و آرزوي آرامش 
روح اين هنرمند ابراز اميدواري كرد كه وي با برادر ش��هيدش 
محشور باشد.  ايل بيگي تأكيد كرد: آثار توليد شده توسط اين 

هنرمند، در سينما بسيار باارزش هستند. 
سپس محسن اميريوسفي - رئيس كانون كارگردانان خانه سينما- 
در سخناني با تسليت به خانواده شعباني گفت: جليل شعباني را 
از سال ها قبل مي شناختم. او در همه گونه هاي سينمايي كار كرد 
و وجه مشترك آثارش نيز نگاه حرفه اي و صادقش بود. اميدوارم 
مسير او ادامه داشته باشد.  در ادامه دانش اقباشاوي با بيان اينكه 
آخرين فيلم اكران شده جليل شعباني »س��رهنگ ثريا« بود از 
كارگردان اين فيلم براي ايراد صحبت دع��وت كرد و ليلي عاج 

كه بسيار متأثر بود، گفت: من زمان كار خيلي مضطرب بودم در 
روزهاي پيش توليد به من مي گفتند، دنيا را جدي نگير. حالا من 

امروز بايد بگويم كه واقعاً دنيا جدي نيست. 
محسن دريالعل - مدير مركز فيلم و سريال سازمان اوج- كه 
به عنوان يكي از سرمايه گذاران فيلم »اسفند« در كنار بنياد 
سينمايي فارابي با مرحوم شعباني همكاري داشته نيز بيان 
كرد: عمر همكاري من با آقا جليل ش��عباني كوتاه بود، ولي 
ايشان تكيه گاه بودند. هم نقش استادي براي من داشتند و 

هم همكاري كه حضورشان سبب مي شد كار جلو بيفتد. 
عليرضا نجف زاده، مدير انجمن برنامه ريزان س��ينما هم در 
س��خناني گفت: در اولين جلس��ه كه براي فيلم »اسفند« 
داشتيم و آخرين كارش هم شد، جليل يك جمله گفت؛ اينكه 
همه آبروي خود را بگذاريم كه پيش شهيد هاشمي  سربلند 
باشيم. واقعاً هم براي فيلم همين كار را كرد و با وجود آنكه 
بعد از جراحي پزشكان تأكيد داشتند كه نبايد دچار اضطراب 
ش��ود، اما كار را رها نكرد و س��ر پروژه آمد. حالا مي خواهم 
بگويم آقاي سيد علي هاشمي، شهداي هور، جليل جان خود 
را گذاشت كه نزد شما سربلند باشد. شما هم آبروي خود را 

بگذاريد تا اين شب اول را با سربلندي و آرامش بگذراند. 
در پايان اين بخش برادر مرحوم ش��عباني، داود شعباني با 
تشكر از س��ينماگراني كه براي بدرقه برادرش آمده بودند، 
گفت: افتخار مي كنم كه او چنين دوستان و همكاراني داشت. 
البته مي دانم كه تفريح او كارش بود و براي آن زحمت زيادي 
كشيد.  يك روز تعريف مي كرد كه براي تعيين يك لوكيشن 
كه فكر مي كنم براي فيلم »خيلي دور خيلي نزديك« بود، با 
يك موتور در مدت سه، چهار روز از زاهدان تا سمنان را طي 
كرده تا جايي را كه مي خواست پيدا كند.  وي  همچنين يادآور 

شد كه برادرش دوست داشت گمنام باشد. 
در اين مراس��م به جز افراد نامبرده، محمدمهدي عسگرپور 
)رئيس هيئت مديره خانه سينما(، منوچهر شاهسواري، علي 
قائم مقامي، محمدرضا عرب، س��عيد خاني، سعيد سعدي، 
مهدي آذرپندار )مدير انجمن سينماي جوانان ايران(، محمد 
حميدي مقدم )مدير عامل مركز گسترش سينماي مستند 
و تجربي و پويانمايي(، بي��ژن ميرباقري، امير عباس ربيعي، 
مهدي شاه محمدي، علي شاه حاتمي، محمد تخت كشيان، 
يوس��ف حاتمي كيا، آرش قاس��مي، جواد اردكاني، سياوش 
سرمدي، كامران حجازي، مهدي زمين پرداز حضور داشتند. 
مراسم ترحيم زنده ياد جليل شعباني، سه شنبه ۱۷ مهرماه 
از ساعت ۱۶ تا ۱۷:۳۰ در مسجد حجت بن الحسن در خيابان 

سهروردي برگزار خواهد شد. 

ادعاي محمد خزاعي درباره مديريت سينما
سينماي مخرب و نااميد را به سينماي اميدوار و عزتمند تبديل کرديم

رئيس سازمان سينمايي با بيان اينكه برخي با مغلطه مي خواهند 
روند رو به رش�د س�ينما را در حاش�يه و محاق ق�رار دهند، 
گفت: مهم ترين هدف ما اين بود که سينما را از يك سينماي 
نااميدکننده، فلك زده، سياه و تخريبي به سمت سينمايي که 
از اميد، اخلاق انس�اني و عزت حرف مي زند، هدايت کرديم. 
محمد خزاعي، رئيس سازمان سينمايي با اشاره به اينكه طي سه 
سال گذشته در سازمان س��ينمايي تلاش ش��ده تا آشتي و وفاق 
تازه اي بين مردم و سالن هاي سينما شكل بگيرد، گفت: امروز اين 
مهم محقق شده است كه از نقطه بحراني و نيمه تعطيل سينما در 
سال ۱۴۰۰ به وضعيت نسبتاً، مطلوب امروز رسيديم و اين را مرهون 
همت و همراهي خانواده سينما و هم افزايي و مشاركت بخش هاي 
خصوصي و دولتي مي دانيم. البته عده اي از منتقدان و سينماگران 
حاضر نيستند حقايق را ببينند و عينك شان را عوض كنند.  خزاعي 
اضافه كرد: شايد عده اي بگويند كه در اين دوره فيلم هاي كمدي 
عمده فروش ها را داشته  و با بزرگنمايي اين بخش، دستاوردهاي ديگر 

سينما را كتمان يا انكار كنند. در جواب اين دوستان بايد گفت؛ اولاً، 
عناوين فيلم هاي پرفروش نشان مي دهد كه در كنار چند كمدي 
سالم و موفق، دهها فيلم اجتماعي، خانوادگي، كودك، انيميشن و 
دفاع مقدسي هم قرار دارد كه بيشترين فروش را به خود اختصاص 
داده اند. ثانياً، اينكه خيلي از فيلم هاي كمدي در دوره هاي پيشين هم 
بودند كه فروش نداشته و شكست خورده بودند.  وي با تأكيد بر اينكه 
با اهتمام به رعايت استانداردها، مانع خسارت و هزينه هاي ثانويه 
براي فيلم ها و سينما شده ايم، ادامه داد: مهم ترين هدف ما اين بود 
كه سينما را از يك سينماي نااميدكننده، فلك زده، سياه و تخريبي 
به سمت سينمايي كه از اميد، اخلاق انساني و عزت حرف مي زند و 
منصفانه  به وقايع پيراموني نگاه مي كند، سوق دهيم. در اين دوره، 
اجازه جولان به فيلم هايي كه بعضاً قصد تخريب و تحريف فرهنگ 
عمومي و تحقير هويت و دستاوردهاي ملي را داشتند، نداديم و جاي 
آنها را توليد آثار فرهنگي، دفاع مقدس، كودك و نوجوان و سينماي 
اجتماعي متعهد گرفت.  رئيس سازمان سينمايي با بيان اينكه برخي 
با مغلطه مي خواهند روند رو به رشد سينما را در حاشيه و محاق قرار 
دهند، خاطرنش��ان كرد: مغلطه اي كه در برخي فضاي رسانه اي و 
گعده هاي صنفي شكل گرفته و مدام هم به زبان هاي مختلف تكرار 
مي شود، همين است؛ فيلمساز، فيلمش را با معيار و نياز جشنواره ها 
مي سازد، اما توقع دارد فيلمش به اندازه فيلم هاي كمدي بفروشد. 
اينجا بايد گفت هدف گذاري فيلمساز از ابتدا اشتباه بوده است. تازه 
برخي هم اثر خود را به افق فستيوال ها، رانت ، فاند و جوايز آن سوي 
آب ها مي سازند، در حالي كه ما آثار درخشان و فيلمسازان بزرگ و 

معتبري داشته و داريم كه زبان دنيا و جشنواره ها را بلدند.
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استفاده از شيوه هاي مختلف کنترل خبر در 
رسانه هاي غربي جهت پوشش اخبار موضوع 
تازه اي نيست، اما به نظر مي رسد هنوز افكار 
عمومي جهان به ابعاد گسترده اين موضوع 
آنطور که بايد پي نبرده  است. در اين رابطه، 
افش�اي کاناليزه کردن اخب�ار جنگ غزه با 
اسرائيل از سوي 10 خبرنگار دو شبكه مهم 
رس�انه اي غربي بار ديگر نش�ان داد ادعاي 
بي طرفي در مديريت رسانه و دسترسي آزاد 
به اطلاعات و احترام به افكار عمومي صرفاً 
يك ادعاي توخالي اس�ت و منافع قدرت ها 
در اين موضوع همچنان حرف اول را مي زند. 
چند خبرنگار ش��بكه هاي خبري »س��ي ان ان« و 
»بي بي سي« در گفت وگو با »الجزيره« از دروغ پردازي 
و رويكرد جانبدارانه اين رسانه ها در روايتگري جنگ 

غزه به نفع اسرائيل پرده برداشتند. 
شبكه عربي الجزيره گزارش داد: ۱۰ خبرنگاري 
كه جنگ غزه را براي دو شبكه خبري سي ان ان 
و بي بي سي به عنوان رسانه هاي شناخته شده 
در صحنه جهاني پوشش داده اند، فاش كردند 
كه در خبر ها به صورت متعصبانه از اس��رائيل 
حماي��ت كرده ان��د و اس��تاندارد هاي دوگانه 
سيس��تماتيك در پيش گرفته و به طور مكرر 

اصول روزنامه نگاري را نقص كرده اند. 
اين گروه از روزنامه نگاران، مقامات ارش��د دو 
شبكه سي ان ان و بي بي سي را متهم كردند كه 
مقامات اسرائيلي را مسئول وضعيت موجود در 
غزه ندانسته اند و در گزارش ها جنايات تل آويو 

را كم اهميت جلوه داده اند. 
»آدام« به عنوان يكي از روزنامه نگاران سي ان ان كه 
از بيم محكوميت، نام مستعار براي خود برگزيده 
به الجزيره گفت: پس از تهاجم اسرائيل به غزه در 
پي حمله هفتم اكتبر )۱۵ مهر ۱۴۰۲( حماس، 
سهولت انتشار خطوط خبري با روايتگري اسرائيل 
واقعاً براي من تكان دهنده بود. متأس��فانه كاملًا 

مشخص است كه ما كجا دروغ مي گوييم. 
   لحظه اي شرم آور براي سي ان ان

اين خبرنگار نقل مي كند كه نيك رابرتس��ون، 
سردبير بخش ديپلماتيك بين المللي سي ان ان 
در ماه نوامبر )آبان( به همراه ارتش اس��رائيل 
براي بازديد از بيمارستان كودكان بمباران شده 

»الرنتيسي« غزه حضور يافت. 

دانيل هاگاري سخنگوي نيرو هاي نظامي اسرائيل 
پ��س از ورود ب��ه اين بيمارس��تان ادع��ا كرد كه 
شواهدي مبني بر مخفي كردن اسراي اسرائيلي از 

سوي حماس در اين محل پيدا كرده است. 
هاگاري همانجا به رابرتس��ون كاغذي را روي 
ديوار نش��ان داد كه ب��ه زبان عرب��ي روي آن 
چيز هايي نوش��ته ش��ده بود كه به ادعاي وي 

فهرست اعضاي حماس مراقب اسرا بود. 
اين مق��ام اس��رائيلي در همانجا به س��ردبير 
س��ي ان ان گفت: اين فهرس��ت نگهبانان عضو 
حماس است. براي هر نگهبان يك شيفت كاري 

نوشته شده است. 
آدام با شرح اين ماجرا، آن را لحظه اي شرم آور 
براي سي ان ان دانس��ت و گفت: »آن فهرست 
اعضاي حماس نبود، بلكه ي��ك تقويم به زبان 
عربي بود ك��ه روي آن روز هاي هفته نوش��ته 
شده بودند، اما رابرتسون در گزارش خود ادعاي 

اسرائيل را تأييد كرد.«
آدام همچنين در ادامه شرح داد كه در يك دوره 
از جنگ، خبرنگاران اين شبكه تلويزيوني حتي 
حق نداش��تند نامي از حملات هوايي اسرائيل 
ببرند، مگر آنك��ه تأييدي از مقام��ات تل آويو 

داشته باشند. 
وي در اين زمينه افزود: در هيچ كجاي ديگر چنين 
كاري انجام نمي دهند. آيا ما در مورد جنگ اوكراين 
مثلاً از روس ها مي پرسيم كه آيا آنها بيمارستاني را 

در كي يف بمباران كرده اند يا خير؟
اي��ن خبرن��گار در ادام��ه خاطرنش��ان ك��رد: 
حتي مايك م��ك كارتي، س��ردبير يكي ديگر 
از بخش ه��اي س��ي ان ان پس از اع��لام وزارت 

بهداشت غزه مبني بر بيش از ۴۰ هزار جانباخته 
در جنگ غزه به روزنامه نگاران گفت كه در اين 

خصوص حماس را مسئول جلوه دهند. 
الجزي��ره نيز ب��ه خب��ري در همي��ن زمينه از 
س��ي ان ان اش��اره و يادآوري كرده است: بكي 
اندرسون، مجري سي ان ان در يك برنامه خبري 
گفت كه »وزارت بهداش��ت غزه اعلام كرده از 
زمان حمله حماس به اسرائيل در هفتم اكتبر، 

بيش از ۴۰ هزار فلسطيني كشته شده اند.«
 وي در عين حال افزود: »سي ان ان نمي تواند اين 
تعداد تلفات انساني را تأييد كند و كارشناسان 
بر اين باورند كه شمار واقعي جانباختگان رقمي 

احتمالاً كمتر است.«
   اس�تاندارد هاي دوگان�ه در بن�گاه 

سخن پراکني بي بي سي
»س��ارا« يكي ديگر از روزنامه نگاراني كه با نام 
مستعار با الجزيره گفت وگو كرده، شبكه خبري 
انگليسي بي بي سي را به داشتن استاندارد هاي 
دوگانه متهم كرده و گفته كه ديگر آينده اي براي 
خود در بي بي سي نمي بيند. وي دليل اين امر را 
تا حدي عدم تمايل مديران اجرايي اين شبكه 
براي پرداختن به نگراني ها در مورد جانبداري 

در اخبار منتشر شده اعلام كرده است. 
الجزيره در همين زمينه به پخش مصاحبه اي 
از سوي بي بي س��ي اش��اره مي كند كه در آن 
ميهمانان برنامه كه همگي فلسطيني بودند به 
دليل استفاده از واژه »صهيونيست«، شناسايي 
شدند و ديگر براي شركت در چنين برنامه هايي 

دعوت نشدند. 
اين شبكه عربي خاطرنشان مي كند، پس از آن 
برنامه بود كه تنها ميهمانان اسرائيلي و آن هم با 
هماهنگي به استوديوي خبر دعوت مي شدند. 

الجزي��ره همچنين به طرح ادع��اي آتش زدن 
نوزدان اس��رائيلي در يكي از همين برنامه هاي 
بي بي سي اشاره كرده است، ادعايي كه از سوي 
ايدان رول، سياستمدار اسرائيلي مطرح شد و 
مجري برنامه بي بي س��ي هيچ تلاشي نكرد تا 

حتي ادعاي او را به چالش بكشد. 
اين ش��بكه تلويزيوني عربي در ادام��ه يادآور 
شده است: در طول سال گذشته از جنگ غزه، 
كارشناسان و روزنامه نگاران كهنه كار در سراسر 
جهان، رسانه هاي شناخته شده غربي را به طور 
فزاينده اي به جانبداري از اسرائيل و كم اهميت 
جل��وه دادن رنج مردم غزه مته��م كرده اند. در 
اين ميان تع��دادي از روزنامه ن��گاران از جمله 
نيويورك تايمز و بي بي س��ي نيز از سمت خود 

كناره گيري كرده اند. 
كريگ مخيبر يكي از مقامات حقوق بشر سازمان 
ملل كه سال گذشته به دليل واكنش اين نهاد 
به حملات اس��رائيل در غزه استعفا داد، گفت: 
»اين لحظه اي از تاريخ است، د ر حالي كه شاهد 
نسل كشي و وقوع آن هستيم، آن را نمي بينيم. 
در شرايطي كه دولت هاي غربي مانند امريكا و 
انگليس و ديگران در آن همدست بوده اند، شما 
شاهد هستيد كه رسانه هاي غربي به بخشي از 
مكانيسم نسل كشي تبديل شده اند. اين چيزي 

ترسناك است.«

روزنامه نگار س��ی ان ان: پس 
از تهاجم اس��رائيل به غزه، 
س��هولت انتش��ار خط��وط 
خبري با روايتگري اسرائيل 
واقعاً براي م��ن تكان دهنده 
بود. متأسفانه كاملاً مشخص 
است كه ما كجا دروغ مي گوييم

    سینما

اميرالمؤمني�ن ام�ام علي 
عليه السلام:

فرمان های خداوند  سبحان 
را بر پا ندارد، جز کسی که 
س�ازش نمی کند و خود را 
خوار نمی سازد و از طمع ها 

پيروی نمی کند. 
نهج البلاغه حكمت 110

فضايمجازيوتوهمدانایي
 از مشخصه هاي بارز رس��انه هاي مجازي بارش انبوه اطلاعات 
است؛ اطلاعاتي كه درهم و برهم عمدتاً ناقص و محدود هستند 
و فرد از هر كدام مقداري دس��تچين مي كند، براي همين اغلب 
افراد دچار توهم دانايي مي شوند و براساس همين توشه اطلاعاتي 
كه از رسانه هاي مجازي كسب كرده اند، خود را بي نياز از مطالعه 
كتاب و تحقيق درباره مسائل مختلف مي كنند. اين زنگ خطري 
بزرگ در جامعه اس��ت، زيرا باعث مي ش��ود افراد با هر موجي 
كه رس��انه هاي مجازي ايجاد مي كنند، تحت تأثير قرار بگيرند، 
پديده اي كه گاه با سوءاستفاده هاي دشمن به هيستريك جمعي 
هم تبديل مي گردد و عواقب خوبي ندارد. در واقع از شاخصه هاي 
حضور در فضاي مجازي بدون پيش زمينه شناختي و اطلاعاتي، 
خود بزرگ بيني، توهم همه چيز داني و اظهار نظر در مورد مسائلي 
اس��ت كه اطلاعات ما نس��بت به آن اندك يا در حد صفر است؛ 

اطلاعاتي كه همه را از فضاي مجازي گرفته ايم. 
فقط در اينستاگرام صفحات شش رس��انه مهم ضد انقلاب كه 
مشغول س��ياه نمايي و تخريب فضاي واقعي كش��ور و به دنبال 
ايجاد حس خود تحقيري و عقب ماندگي و تعميق آن و تطهير 
و بزك غرب و پهلوي، تحريف واقعيات، سانس��ور دستاوردها و 
پيشرفت هاي جمهوري اسلامي ايران در اذهان كاربران هستند؛ 

از دنبال كنند گاني چند ميليوني برخوردارند. 
مذهب س��تيزي، ترويج نهيليس��م و پوچ گرايي، وطن ستيزي، 
والدين گري��زي، خانواده گريزي، س��گ فرزندي، لذت گرايي و 
شهوت پرستي از ديگر محورهاي مهم جنگ رسانه اي و شناختي 
دشمنان است. البته اينكه فضاي مجازي، منشأ خدمات بسياري 
اس��ت و بخش مهمي از امور روزانه ما را آس��ان مي كند، شكي 
نيست و از اين رو نمي توان از اين فناوري مهم چشم پوشي كرد، 
اما آنچه اهميت دارد شيوه استفاده از آن است؛ بنابراين لازم است 
تا ضمن استفاده از اطلاعات رسانه هاي مجازي مراقب باشيم تا 
اخبار و اطلاعات جعلي را از صحيح تش��خيص بدهيم و به رژيم 
و مصرف رسانه اي هم توجه داشته باشيم. لزومي ندارد هر خبر 
و اطلاعاتي را در فضاي مجازي بپذيريم، گاهي لازم است براي 
فاصله گرفتن از سطحي شدن چند گامي از اين فضا دور شويم 
و ورودي هاي ذهن خود را محدود كنيم تا ناخواسته تحت تأثير 

اطلاعات مجازي دچار توهم دانايي نشويم. 
بنابراين بايد گفت اينكه مي بينيم در جامعه توهم دانايي عده اي 
را فرا گرفته و با اطلاعات دريافتي مسائل را رصد مي كنند، نتيجه 
اهداي بستر مساعد فضاي مجازي به دشمن و فقدان قانون براي 
اين دنياي وسيع و گسترده مجازي در كشور است، چراكه باعث 
مي ش��ود افراد تحت تأثير هر نوع اطلاع و اخباري قرار بگيرند و 
آن را نشر بدهند. در نتيجه نه تنها فقط جهل، بلكه توهم  دانايي 
نيز مزيد برآن است كه فرد زير بارش اخبار و اطلاعات زياد قرار 
مي گيرد و ب��دون اينكه منابع و معيار و ه��دف آن را بداند، تنها 
پذيرنده آنهاست و مانند فردي مسخ ش��ده ابزار دست ديگران 
مي ش��ود تا هرگونه بخواهند او را هدايت كنن��د و فردي كه در 
اين فضا  فاقد دانش واقعي است، فقط به اطلاعات ضد و نقيضي 
دسترسي دارد كه صحت و سقم آنها را هم نمي داند و نمي تواند 
تش��خيص دهد كه خطرناك است، چون گوش��ي هوشمند او 
مدخل انتقال خبرها برايش هس��تند و او مبناي اصلي تحليل 
اخبار اس��ت، بنابراين اگر منبع خبري آن دش��من باشد، چون 
براي برخي از خبرها تحليل هاي بي اساسي ارائه شده است، تصور 

مي كند درست است و بدان استناد مي كند.

تعطیليتالارهايكتابخانهملي
کليه تالار هاي کتابخان�ه ملي، نوزدهم مهر تعطيل اس�ت. 
بر اساس اطلاعيه سازمان اس��ناد و كتابخانه ملي، كليه تالار هاي 
كتابخانه ملي، روز پنج شنبه ۱۹ مهرماه ۱۴۰۳ به دليل سمپاشي 
و به روزرساني زيرساخت هاي فناوري اطلاعات، در تمامي نوبت ها 
تعطيل اس��ت.  بر اس��اس تقويم فعاليت كتابخانه ملي ايران، اين 
كتابخانه در تمام ايام س��ال به جز چهار روز تعطيل رس��مي )اول 
فروردين، ۲۲ بهمن، ۲۱ ماه مبارك رمضان و عاشوراي حسيني( 
ميزبان اعضا خواهد بود.  ساعت فعاليت تالار هاي مرجع تخصصي، 
كتابخانه عمومي، نشريات و منابع غير كتابي در روز هاي كاري و ايام 
تعطيل از ساعت ۸ تا ۲۰ و در نوبت شيفت شب به غير از ايام تعطيلي 
كتابخانه ملي از ساعت ۲۱ تا ۲۴ اس��ت.  همچنين در اطلاعيه اي 
ديگر اعلام شده است كه سايت كتابخانه ديجيتال نيز امروز دوشنبه 

۱۶ مهرماه ۱۴۰۳، به دليل به روزرساني در دسترس نخواهد بود.
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از فيلم سوپرهشت تا هوش مصنوعي به روايت کلاري
پيشرفت مبنا و اساس س�ينما، يعني عكاسي جاي 
خوشحالي دارد. من عكس هايي از جوانان مي بينم که 
به شدت هوشمندانه، به روز، آگاهانه و متفاوت است. 
محمود كلاري عكاس، كارگردان و فيلمبردار باسابقه 
سينماي ايران كه داوري آثار نخستين جشنواره عكس 
تهران را برعهده داشته است با اشاره به خاطرات خود از 
همراهي با انجمن سينماي جوانان ايران گفت: انجمن 
براي من پر از خاطره اس��ت. هميش��ه گفته ام كه قرار 
نبود فيلمبردار شوم. من از سينماي آزاد قديم شروع 
كردم و فيلم هشت ميليمتري و سوپرهشت ساختم كه 
خودم فيلمبرداري شان نكردم و احمد اميني و شهريار 
پارسي پور كه حالا فيلمسازان مطرحي هستند، آن را 

فيلمبرداري كردند.  
اين هنرمند با بيان ويژگي هاي سينماي جوان توضيح داد: 
چيزي كه درباره سينماي جوان مي توانم به يقين بگويم، 
اين است كه از همان ابتدا به نظرم رسيد سينماي جوان 
و اكسپريمنتال به عنوان سينمايي كه ذات و ماهيت آن 
متكي بر تجربه است، جذابيت هاي عجيب و غريبي دارد 
كه شايد بعدها براي فيلمساز در سينماي حرفه اي اتفاق 
نيفتد، زيرا او در آينده درگير مسائلي مي شود كه ديگر 
نمي تواند با روح و جان كاري كند كه به نتيجه آن مطمئن 
نيست و در واقع بي پروا و بكر تصميم بگيرد. به دليل اينكه 
من از همين فضا ش��روع كردم، در فضاي انجمن و بين 
جوانان احساس آشنايي و حضور در يك خانواده را دارم، 
انگار پيشينه خودم را در آنها مي بينم.  كلاري عنوان كرد: 

من خودم از مسير عكاسي به سينما رسيدم و عميقأ بر 
اين باورم كه اين هنر، پايه و اساس سينماست. با حفظ 
اهميت و جايگاه عكاسي، به طور قطع مسير براي رسيدن 
به سينما از عكاسي شروع مي ش��ود. عكاسي هنر پايه و 
زمينه و جرياني فراتر از درك، فهم، تمرين و شكل دهي 
زيبايي است. عكاسي كمك مي كند تا تمام چيزي را كه 
مي خواهيم ابراز كنيم، به واسطه عكس و تصوير منعكس 
كنيم.  كلاري گفت: خوشحالم كه امسال جشنواره فيلم 
كوتاه تهران به عكس و عكاس��ي به صورت مستقل نگاه 
كرده و امسال شاهد نخستين جش��نواره عكس تهران 
هس��تيم. اميدوارم اين رويداد در س��ال هاي بعد بتواند 
جايگاه محكم و معتبري در سطح بين المللي پيدا كند.  

او ادامه داد: بخش عكس هم��واره اهميت خود را به رخ 
كشيده است. ش��ايد در آغاز اهميت، جايگاه و موقعيت 
عكاسي به درستي شناخته نشده بود. نه در ايران كه در 
كل جهان همين گونه بوده است. اتفاق بسيار خوبي است 
كه از طريق جشنواره هاي سينماي جوان و اكسپريمنتال 
اين موقعيت و جايگاه به تدريج اتفاق افتاد و قطعاً شاهد 
درخشش عكاسي و عكاس��ان در اين جشنواره خواهيم 
بود.  اين فيلمبردار باس��ابقه عنوان كرد: در شرايطي كه 
وقتي به پشت سر نگاه مي كنيم، مي بينيم در سينماي 
حرفه اي عميقأ پسرفت داشته  و از جايگاه خودمان دور 
شده ايم، پيشرفت مبنا و اس��اس سينما، يعني عكاسي 
جاي خوشحالي دارد. من عكس هايي از جوانان مي بينم 

كه به شدت هوشمندانه، به روز، آگاهانه و متفاوت است. 
اين بسيار اتفاق جذاب و مهمي است كه جوانان ما مسير 
و افقي را پيش روي خودشان دارند و به سمت آن حركت 
مي كنند و درگير اتفاقات و مسائلي كه همه ما مبتلا به 
آن شديم، نمي شوند. اهميت قائل شدن جوانان به مسير 
حرفه اي خود اين نويد را مي دهد كه آنها فارغ از مسائل 
حاش��يه اي و محدوديت ها راه خود را مي روند، راهي كه 

چشم اندازي قابل توجه، مهم و ارزنده دارد. 
كلاري با اشاره به سطح كيفي بالاي جشنواره  فيلم كوتاه 
تهران و جش��نواره هاي منطقه اي و رويدادهاي انجمن 
س��ينماي جوانان ايران گفت: چيزي كه مرا به واسطه 
پيشينه همكاريم با انجمن خوشحال مي كند، اين است 
كه عرصه را براي جوانان هموار كرده است. جشنواره هايي 
كه س��ينماي جوان برگزار مي كند از كيفيت و س��طح 
بالايي برخوردار هس��تند. در دوره هاي گذشته شاهد 
فيلم ها و آثار خلاقانه و بكري بوديم كه من فكر مي كنم 
در جشنواره عكس هم همين اتفاق رخ داده است.  كلاري 
با اشاره به آموزش عكاسي در دوره هاي فيلمسازي دفاتر 
انجمن گفت: بس��يار جاي اميدواري و خوشحالي دارد 
كه عكاس��ي به عنوان پايه فيلمس��ازي درك شده و به 
هنرجويان انجمن آموزش داده مي شود. اهميت عكاسي 
براي رس��يدن به فيلمس��ازي، فيلمبرداري و طراحي 
صحنه بر كسي پوشيده نيست. بنياد تمام تخصص هاي 
شكل دهنده س��ينما عكاسي اس��ت و اغراق نيست كه 

بگوييم سينما با تصوير پا به عرصه وجود گذاشت. 
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